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- Gratulujemy

~ II Krajowy Zjazd Delegatów Klubów i Ognisk KKF Federacji Sportowej 

„Sparta”

- Przemówienie Przewodniczącego Zarządu Głównego ZZHi i S towo Romana 

Polakiewicza

“ Uchwała II Krajowego Zjazdu Delegatów Federacji Sportowej „Sparta”

- Zarząd Główny FoSo „Sparta” - nowe władze

- Migawki Zjazdowe

- IX Plenum Federacji

- Ocena konferencji wojewódzkich

- Jak pracowało Prezydium Federacji

- Ogólnopolskie imprezy sportowe:

- kolarskie mistrzostwa szosowe FoSo „Sparta”

- Mistrzostwa CRZZ w lekkiej atletyce

- korespondencyjny turniej szachowy

- Mistrzostwa CRZZ w kolarstwie szosowym

- Środowiskowe i wojewódzkie festyny - spartakiady

- około dwa tysiące zakładów pracy uczestniczy w spartakiadach powia

towych i ogólno-mie js kich oraz w środowiskowych i wojewódzkich festynach

- spartakiadach naszych opiekuńczych związków zawodowych i Federacji 

„Sparta"o

- Kalendarz wojewódzkich festynów - spartakiad FOS» „Sparta”

- Festyn - Spartakiada Spożywców Województwa Zielonogórskiego w Sławie 
Śląskiej

- Festyn - Spartakiada Państwoweów województwa kieleckiego w Sandomierzu

- Festyn - Spartakiada Handlowców i Spółdzielców w ^sku - Zdroju

- W województwie warszawskim będzie lepiej

- Jubileuszowe regaty K0W0 „Wisła”
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- Raz jeszcze o ognisku „Młynarz” i cennej inicjatywie jego działaczy

- Nasza Federacja organizatorem zgrupowań szkoleniowych i mistrzostw 

związków zawodowych

- Komunikaty

- Pismo okólne Przewodn» GKKFiT

- Ad: esy zarządów: głównych i okręgowych związków opiekuńczych i wojewódz

kich komisji F»S. „Sparta”»
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GRATULUJEMY

Hokej na trawie

~ Zawód nikom9 trenerom i kierownictw klubu sportowego „Sparta” Gniezno z 

okazji zdobycia po raz 12 tytułu mistrza Polski w hokeju na trawieo

Łucznictwo

== Elżbiecie Kanickiej / Społem - Łódź/ zwycięstwa w łuczniczych nństrzost- 

wach Polskie

Kolarstwo

- Józefowi Grundmanowi /Sparta - Wrocław/ i Augustowi Wacheckiemu /Społem - 

Łódź/ zdobycia tytułu mistrzowskiego w torowych Mistrzostwach Polski 

/tandemy/o

- Augustynowi Wacheckiemu /Społem - Łódź/ wicemistrzostwa Polski w kolars

twie torowym /sprinty/o

Dżudo

- sekcji dżudo Klubu Sportowego „Spójnia” Gdańsk z okazji zdobycia wicemis

trzostwa Polskie

Piłka nożna

- sekcji piłkarskieji.; Olsztyńskiego K|ubu Sportowego i KS Pogoń Połozyn 

Zdrój z okazji awansu do III Ligio

Piłka ręczna

- Zawodnikom® działaczom i trenerowi zespołu ll-osobowej piłki ręeznej K0S® 

„Spójnia” Gdańsk awansu do I Ligio

- Zespołowi juniorów ll-osobowej piłki ręcznej K0So „Spójni” Gdańsk zdobycia 

tytułu mistrza Polskie

- KoSo „Pieniny” - Szczawnica drużynowego tytułu w górskich kajakowych mis

trzostwach Polskie

- Włe Czajl KoSo „Pieniny” - tytułu mistrza Polski w wyścigu długodystansowy^

- WłoPieęykowi i Ea Kapłaniakowi KoSo „Pieniny” Szczawnica - tytułu mistrza 

Polski w konkurencji dwóje ko
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- Ko Szczepaniakowi - tytułu mistrza Polski w kajakarstwie górskim w konku

rencji juniorówo

- KoSo „Pieniny” Szczawnica zdobycia tytułu drużynowego wice-mistrza Polski 

w kajakarstwie slalomowymo

- Wło Piecykowi i EoKapłaniakowi i Br» Warusiowi KoSo „Pieniny” Szczawnica - 

tytułu mistrzowskiego Polski w kajakarstwie slalomowym /przejazd zespołowy/Q

- Bro Warusiowi - KoSo „Pieniny” Szczawnica • wice-mistrza Polski w slalomiCo

- Juniorowi Polaczkowi z KoSo „Pieniny” Szczawnica - tytułu wiee-mistrza 

Polski w sla łomie0

Tenis stołowy

- Drużynie Tenisa Stołowego KoSo „Sparta” Warszawa zdobycie poraź ósmy 

tytułu mistrza Polskie

- Drużynie tenisa stołowego KoSo „Gopło” Kruszwica - awansu do II Ligi

Lekkoatletyka

- Lekkoatletkom i lekkoatletom® którzy zdobyli tytuły mistrzowskie w mister 

rzostwach CRZZ rozegranych w Poznaniuo

- Elżbiecie Krzesińskiej /Spójnia - Gdańsk/ - bieg 80 m przez płotki,® skok 

w dal$>

- Stefenii Kiewłoń /Spójnia - Gdańsk/ - pchnięcie kulą®

- Januszowi Sidło /Sparta - Warszawa/ - rzut ©szczepem®

- Andrzejowi Krzesińskiemu /Spójnia - Gdańsk/ - skok © tyczce®

- Bogdanowi Towpikowi /Społem - Łódź/ - rzut młotem®

- Marianowi Stupkiewiczowi /Sparta - Warszawa/ - bieg 1500 m®

- Zygfrydowi Donarskiemu /Społem - Łódź/ ~ bieg 1500 m z przeszkodami®

- Weronice Kołosowskiej /Kujawiak Włocławek/ - pchnięcie kulą juniorek®

- Ryszardowi Kesterowi /Spójnia - Gdańsk/ - skok o tyczce juniorów®

- Wacławowi Kuciński.emu /Społem - Łódź/ - bieg 400 mo juniorów0

- Waldemarowi Wilczyńskiemu /Sparta •• Warszawa / - bieg 1500 m « przeszkodami o

Zawodniczkom i zawodnikom® którzy zdobyli tytuły wicemistrzowskie na tych 

samych zawodacho

- Kazimierzowi Kropidłowskiemu /Spójnia - Gdańsk/ - skok w dal®

- Teresie Tubek /Spójnia - Gdańsk/ - rzut oszczepem®

- Marii Nagielskiej /Spójnia - Gdańsk/ rzut oszczepem juniorek®

- Waldemarowi Wilczyńskiemu® Tadeuszowi Dąbrówce® Andrzejowi Skorupińs- 

kiemu® Aleksandrowi Piaseckiemu /Sparta - Warszawa/ - sztafeta 4 x 400 m 

juniorów®
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- Jerzemu Korchowi /Spójnia - Gdańsk/ - III miejsce w rzucie młotem»

- Ryszardowi Furtakowi /Społem - Łódź/ - III miejsce w biegu na 5000 m0

Prezydium Federacji Sportowej „Spartan składa serdeczne podziękowanie 

wszystkim zawodniczkom i zawodnikom oraz ich trenerom za przyczynienie się 

do zajęcia przez Federację zaszczytnego drugiego miejsca w punktacji ogólnej 

mistrzostwo
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PRZEBIEG II KRAJOWEGO ZJAZDU

DELEGATÓW KLUBÓW I OGNISK KKF FEDERACJI SPCRTQVEJ „ SPARTA w

II Zjazd odbył się w dniu 9 czerwca 1961 r9, w Warszawie® w sali 

Związku Izb Rzemieślniczych®

Udział w nim brało 125 delegatów klubów i ognisk KKF® 4 członków Rady 

Opiekuńczej Federacji^ 18 członków ustępującego Zarządu Głównego Federacji® 

27 przedstawicieli zarządów okręgowych opiekuńczych związków zawodowych 

oraz 26 zaproszonych gości®

Zjazd otworzył tow® Lucjan Szwedowski®

Na przewodniczącego Zjazdu wybrano tow® Henry ika Jędrzejewskiego,, 

sekretarza Zarządu Głównego ZZJHiS i członka Rady Opiekuńczej Federacji®

Do Prezydium Zjazdu zaproszono? tow® tow® Roman* Polakiewicz* - 

przewodniczącego Zarządu Głównego Związku Zawodowego Pracowników Handlu i 

Spółdzielczością Czesława 0ryńskiego9 przewodniczącego Zarządu Głównego 

Związku Zawodowego Pracowników Przemysłu Spożywczego0 Aldonę Sikorską, se

kretarza Zarządu Głównego Związku Zawodowego Pracowników Państwowych i Spo- 

łecznychj Lucjana Szwedowskiego - dotychczasowego przewodniczącego Zarządu 

Głównego Federacji, Władysława Boskiego - sekretarza Zarządu Głównego Fede

racji, Wandę Kasiurową - działaczkę z Kielc9 Jerzego Radeckiego - przewodni

czącego zarządu KLubu „Sparta” w Warszawie, Stefana Błaszczyka - przewodni

czącego zarządu KLubu „Społem” Łódź, Longina Jurowskiego - działacza z 

Wielunia i Stanisława Zantarę - trenera kadry olimpijskiej kajakarzy®

Po zatwierdzeniu regulaminu Zjazdu i uchwaleniu porządku obrad, powo

łano 3 komisje? mandatową, uchwał oraz porozumiewawczą®

Zjazd powitał tow® Roman Polakiewicz w imieniu opiekuńczych związków 

zawodowych®

Referat sprawozdawczo» programowy wygłosił tow® Lucjan Szwedowski® 

Referat ustępującego Zarządu Głównego skoncentrował się wokół trzech podsta

wowych kwestii0 wyrażonych w formie pytań, a mianowicie;

- czego dokonano w sporcie i wychowaniu fizycznym w ciągu trzech lat 

działalności w nowej formie organizacyjnej Federacji ?

- - jakie problemy nie zostały jeszcze do końca rozwiązane i jakie trudności
trzeba będzie przezwyciężać w najbliższej przyszłości ?
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- jakie plany i jakie zadania na przyszłość powinna postawić sobie Federa

cja w zakresie dalszego rozwoju sportu kwalifikowanego i kultury fizycznej 

wśród członków związków zawodowych ?

Ze szczególnym zainteresowaniem wysłuchano tej części referatu® w której 

mówiono @ trudnościach i o potrzebie zwalczania istniejących jeszcze niedoma- 

gań® * przede wszystkim o potrzebie;

- uzwiązkowienia klubów i poszerzenia liczby działaczy zarówno w ich za

rządach $ jak i zarządach sekcji sportowych;

- rozbudzenia większego zainteresowania sportem i wychowaniem fizycznym 

wśród rad zakładowych® załóg pracowniczych® a nawet kierownictw zakładów 

pracy;

- rozwijania współpracy między działaczami kultury fizycznej a ZMS;

- podejmowania trudu prowadzenia pracy wychowawczej w organizacjach spor

towych o

Na bazie wydrukowanego sprawozdania® /rozesłanego delegatom na 2 tygod

nie przed Zjazdem/ referatu sprawozdawczo-programowego oraz założeń rozwojo

wych na lata 1962 - 1964 /również wydanych drukiem i doręczonych delegatom/ - 

rozwinęła się szeroka dyskusja® Głos w niej zabierali tow® tow® Feliks Kę

dziorek - przewodniczący Zarządu Głównego Towarzystwa Krzewienia Kultury Fi

zycznej ® Józef Klaman - przewodniczący rady zakładowej PSS Tczew® Zygmunt 

Boboryk - przedstawiciel klubu sportowego „Orzeł" w Wałczu® Stanisław Piwo

warski - w imieniu delegacji poznańskiej@ Zdzisław Wikiera - przewodniczący 

zarządu ogniska KKF „Bankowiec" w Radomiu® Tadeusz Sobolewski - przewodni

czący zarządu ogniska KKF „I&ynarz" w Olsztynie® Józef Teodorczyk - wiceprze

wodniczący klubu sportowego „Sparta" Warszawa® Alfons Skwierawski - przeds

tawiciel KS „Kaszubią" w Kościerzynie® Jan Sonenberg - dyr® Biura Społeczno- 

Samorządowego „Społem"® Jerzy Radecki - przewodniczący zarządu KS „Sparta" 

Warszawa® Jerzy Szewczyk - przedstawiciel KS „Spójnia" Racibórz® Cezary Chle

bowski - przewodniczący zarządu Warszawskiego Klubu Narciarskiego® Longin 

Jurowski - przewodniczący zarządu ogniska KKF przy PSS w Wieluniu® Mchał 

Wierzbowski - przewodniczący Wojewódzkiej Komisji F®S® „Sparta" w Warszawie® 

Sylwester Jeleński - przewodniczący Wojewódzkiej Komisji F®S® „Sparta" w 

Gdańsku® Wacław Sierpiński - przedstawiciel klubu „Dąb" w Dębnie Lub®0 Zdzi

sław Popielczyk - kierownik Zespołu Kultury Fizycznej i Sportu przy CRZZ® Lech 

Weiss KS „Sparta" Złotów® Stefan Błaszczyk - przewodniczący KS „Społem" Łódź®
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Dyskusję, podsumował towo Lucjan Szwedowskio Po przeprowadzeniu wyborów 

/ wyniki podajemy na innym miejscu/ jednomyślnie przyjęto uchwałę II Zjazduo 

ZJ.azd zamknął towo Henryk Jędrzejewski® sekretarz Zarządu Głównego 

ZZPHiSo

Tak więc został zamknięty jeden ważny etap działalności naszej Fede

racjio Na Zjeździe zapoznano się nie tylko ze stanem sportu i wychowania 

fizycznego w handlu i spółdzielczości9 w przemyśle spożywczym^ urzędach 

i instytucjach państwowych i społecznych® ale również przedyskutowano węzł©= 

we problemy® ściśle łączące się z dalszym rozwojem sportu i umasowieniem 

kultury fizycznejQ

W ciekawej i stojącej na wysokim poziomie dyskusji pogłębiono wysunię

te w referacie programowym zagadnienia i w ten sposób wzbogacono materiał 

do uchwały zjazdowejo

Mimo różnych stanowisk i różnego spojrzenia przemawiających działaczy0 

reprezentujących zarówno duże potęgi sportowe jak i małe powiatowe kluby 

oraz ogniska krzewienia kultury fizycznej - wszyscy zaakceptowali dotych

czasowe formy pracy Federacji9 rozwijające zarówno sport kwalifikowany0 

jak i kulturę fizyczną wśród związkowców i ich rodzino Towo Kędziorek3prze- 

mawiając w imieniu Zarządu Głównego TKKF9 stwierdził3 iż najważniejszą 

obecnie sprawą jest objęcie w najbliższych latach sportem i wychowaniem 

fizycznym jak największej liczby młodych robotników i robotnico Wyraził 

również nadzieję® że inteligencja techniczna pomoże w rozwinięciu tej dzia

łalnością Towo Popielczyk9 kierownik Zespołu Kultury Fizycznej przy CRZZg 

przekazując w imieniu kierownictwa Centralnej Rady Związków Zawodowych i 

swoim własnym serdeczne pozdrowienia i życzenia dalszych sukcesów w roz

woju kultury fizycznej i sportu0 oświadczył® że w ocenie CRZZ Federacja 

Sportowa „Sparta” zaliczana jest do przodujących® gdyż potrafiła połączyć 

prowadzenie sportu kwalifikowanego z wychowaniem fizycznym i turystyką^ 

ToWcPopielczyk stwierdził® iż olbrzymia baza ludzka sfederowa^ych związków 

zawodowych wymaga od Federacji wzmożenia wysiłków organizacyjnych^, aby jak 

najwięcej ludzi objąć wychowaniem fizycznym i sportemo Mówca podał szereg 

ciekawych liczby obrazujących źródła rezerw® jakie powinny £yć przez Fede

rację wykorzystaneo

Liczni mówcy poruszali zagadnienie stosunku rad zakładowych i dyrek

cji zakładów do sportu i umasowienia kultury fizycznej / towat©w0 Klaman® 

Boboryk® Radecki® Wierzbowski i inni/o
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Przestrzegano przed „statystycznym optymizmem” rozwojowym ognisk /tow® C® 

Chlebowski/® Ilościowy rozwój może ulec zahamowaniu na skutek braku środków 

finansowych» organizatorów» a wreszcie obojętnego stosunku niektórych rad 

zakładowych i dyrekcji zakładów do ognisko Przytoczono przykład PSS w Wał

czu» który nie ^płacił dotąd dla klubu swojej /bardzo nisko określonej/ 

składki.o Cóż zatem mówić o szerszej pomocyo

Poruszono sprawę budowy i konserwacji obiektów sportowych® Słusznie pod

kreślił towo Piwowarski z Gniezna» iż należałoby skończyć z gigantomanią 

przy budowie obiektów sportowychg a raczej zwrócić uwagę na rozbudowę obiek

tów mniejszych i zasilić w nie wszystkie miejscowościo Dużo goryczy przebi

jało w przemówieniach działaczy klubowych» poruszających problem nierównego 

startu sportu związkowego w porównaniu z innymi pionami, cow® tow® Radecki» 

Wierzbowski® Piwowarski/® Sprawa tzw® małych klubów została omówiona dość 

szczegółowo i nie tylko z punktu ich sytuacji finansowej /tow® tow® Boboryk» 

Skwierawski» Szewczyk» Sierpiński» Weiss/®

Szczególnie podkreślono w dyskusji sprawy wychowawcze® Niemal każdy 

mówca wskazywał na potrzebę spełnienia przez nasze organizacje sportowe 

roli wychowawczej o

Sytuacja działaczy została również dość mocno zobrazowana® Podkreślono 

potrzebę zwoływania konferencji z działaczami klubowymi i szczegółowego oma

wiania niektórych ważnych spraw np® finansowych» inwestycyjnych» wychowaw

czych., szkolenia itp® Zwrócono uwagę na potrzebę organizowania dla działa

czy - jako rekompensaty za ich trud - wczasów lub innych ferm wyróżnień® 

Domagano się także zwrócenia większej uwagi na organizację szkolenia spor

towego i głębszego wnikania w sprawy wyczynu przez aparat i działaczy na 

szczeblu Federacji®

Na ogół» poza nielicznymi wyjątkami» w dyskusji poruszono zagadnienia 

węzłowe i to chyba upoważnia do stwierdzenia» iż delegaci reprezentujący 

kluby i ogniska KKF na Krajowym Zjeździe Federacji reprezentowali również 

pełną dojrzałość naszego aktywu i przygotowanie do rozwiązywani&różnych 

zadań» jakie postawiono przed naszymi organizacjami sportowymi na okres 

do 1964 roku®



- 10

PRZEMÓWIENIE TOW- ROMANA POLAKIEWICZA

PRZEWODNICZĄCEGO ZARZĄDU GŁÓWNEGO ZWIĄZKU ZAWODOWEGO PRACOWNIKÓW

HANDLU I SPÓŁDZIELCZOŚCI -gf KRAJOWYM ZJEŹDZIE F® S® „SPARTA"

Drodzy Towarzysze Delegaci !

W imieniu zarządów głównych związków zawodowych: Pracow
ników Handlu i Spółdzielczością Pracowników Przemysłu Spożyw
czego i Pracowników Państwowych i Społecznych witam wszystkich 

delegatów klubów sportowych^ ognisk krzewienia kultury fizycz

nej oraz działaczy związkowych^ biorących liczny udział w II 

Krajowym ZjeńćLzie Federacji®
Zjazd poświęcony zottanie zarówno podsumowaniu

osiągnięć przeszło trzyletniej działalności Federacji jak i 
przedyskutowaniu i wytyczeniu dalszych zadań na lata 1962-1965 j, 
Zjazd ten będzie także podsumowaniem wysiłków opiekuńczych 

związków zawodowych nad rozwojem kultury fizycznej i sportu 
wśród najszerszych mas związkowców, zrzeszonych w naszych 

związkach zawodowych®

Należałoby więc powiedzieć, jak sobie wyobrażamy dalszy 

rozwój Federacji i wszystkich do niej należących organizacji 

sportowych L jednocześnie, jaki będzie udział i stopieii zain
teresowania się tym rozwojem ze strony naszych związków®

Oceniamy pozytywnie dotychczasową pracę Federacji oraz 
akceptujeny kierunek obrany na I-szym Organizacyjnym Zjeździe 

Federacji, zmierzający do umasowienia kultury fizycznej i rozwo
ju sportu kwalifikowanego® Jak mogliśmy się przekonać ze spra
wozdania,., konsekwentna realizacja powyższych zadań dała już 
pozyftywne rezultaty®

Dla naszych związków sprawa umasowienia kultury fizycz

nej wśród wszystkich członków związków 1 ich rodzin nie jest 
obojętna i jest zagadnieniem bardzo istotnym® Chcielibyśmy, aby 

wychowaniem fizycznym, turystyką 1 godziwym oraz zdrowym wypo
czynkiem po pracy i świątecznym objąć wszystkich członków zwią
zków i ich. rodziny®
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Przekonani jesteśmy, że sprawa trudności w rozwiązywaniu p 

problemu umasowienia kultury fizycznej da się rozwinąć poprzez 
współpracę naszych trzech organizacji związkowych. Jesteśmy prze
konani, że w formie za pośrednictwem Federacji, zdołamy wzmóc 

zainteresowanie sportem masowym wśród członków naszych związków.

Jesteśmy także mocno zainteresowani w rozwoju sportu kwali

fikowanego, który rozsławia nasz kraj na świecie, w czym i klu
by naszej Federacji mają pokaźny udział. W sporcie kwalifikowa

nym obok jego wszystkich walorów widzimy także duży czynnik za
chęty do uprawiania ćwiczeń i gier przez młodzież a nawet star

szych związkowców.
Dlatego też będziemy popierać wszystkie realne zamierzenia 

i wysiłki działaczy w kierunku rozwijania kultury fizycznej i 

równoległego rozwijania sportu kwalifikowanego.
Zdajemy sobie sprawę, że do wykonania licznych zadań, jakie 

stawiamy przed Federacją potrzebna będzie ściślejsza i opera- 
tywniejsza praca aktywu związkowego od zarządów głównych pop
rzez zarządy okręgowe aż do działaczy w radach zakładowych.

Ustalony dla Federacji uchwalą trzech zarządów głównych 
związków zawodowych - nowy regulamin zapewni w dużym stopniu 

operatywność aktywu związkowego w umasowieniu kultury fizycznej 
i sportu. I na to towarzysze możecie .liczyć.

Masowa organizacja społeczna, jaką jest związek zawodowy, 
szeroko pojmująca zagadnienia obrony interesów mas pracujących, 

musi żywo interesować się takimi sprawami, jak wychowanie fi
zyczne, sport i turystyka, organizacja wypoczynku po pracy i wy
poczynku świątecznego.

Polska Zjednoczona Partia Robotnicza określiła w swoich 

uchwałach wielkie zainteresowanie i poparcie dla rozwoju kultury 
fizycznej wśród mas pracujących, Od Rządu też otrzymujemy poważną 

pomoc. Wierzymy,że umiłowanie pracy dla rozwoju sportu i umasowie- 
nia wychowania fizycznego pomoże nam pokonać istniejące jeszcze 

trudności, które stawać będą na drodze realizacji naszych zamie
rz eń.

Pomoc naszych Związków,jaką tu zadeklarowałem, wynikać bę
dzie z obowiązków statutowych,jak również ze wskazań naszej Partii

Życzę Towarzyszom w imieniu własnym i naszych związków owoc

nych i pomyślnych obrad.
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UCHWAŁA

II KRAJOWEGO ZJAZDU DELEGATÓW FEDERACJI SPORTOWEJ „SPARTA"

Zadania wysunięte na I Organizacyjnym Zjeździe Federacji Sportowej 

MSparta" oraz podstawowe wytyczne opiekuńczych związków zawodowych zostały 

w szerokim zakresie zrealizowane» tak w odniesieniu do rozwoju sportu kwa

lifikowanego» jak też w zakresie umasowienia wychowania fizycznego» popu

laryzacji turystyki i stwarzania odpowiednich warunków do właściwego wypo

czynku członków związków i ich rodzino

Referat programowy oraz szeroka i wnikliwa dyskusja wykazały jednakże» iż 

obok poważnych osiągnięć istnieje w dalszym ciągu szereg niedomagań i nie

dociągnięć® Z tych względów przed wszystkimi organizacjami związkowymi i 

sportowymi» zrzeszonymi w naszej Federacji należy postawić dalsze zadania» 

celem zlikwidowania istniejących niedomagań» a także stworzenia warunków 

sprzyjających rozwojowi sportu i upowszechnieniu kultury fizycznej®

Celem zabezpieczenia realizacji postulatów» przedstawionych przez de

legatów» postulatów dotyczących szerokiej działalności sportowej i wychowa

nia fizycznego wśród członków związków zawodowych; Pracowników Handlu i 

Spółdzielczości» Pracowników Przemysłu Spożywczego oraz Pracowników Państwo

wych i Społecznych - II Krajowy Zjazd Delegatów Federacji Sportowej nSparta’*9 

obradujący w dniu 19 czerwca 1961 roku w Warszawie» stosując się do wytycz

nych Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej oraz Centralnej Rady Związ

ków Zawodowych postanawia?

- Przyjąć przedstawiony Zjazdowi projekt założeń rozwojowych na lata 1962- 

1964» jako zgodny z podstawowymi założeniami Głównego Komitetu Kultury 

Fizycznej i Turystyki» program działalności Federacji na najbliższą przy

szłość®

V/ oparciu o przyjęte założenia zaleca się zwrócić szczególną uwagę na;

a/ w zakresie sportu kwalifikowanego

podniesienie poziomu mistrzowskiego i rozwijanie wysokiej etyki spor

towej» zdyscyplinowania i wzorowej postawy moralnej sportowców;

- ścisłe przestrzeganie dyscypliny finansowej przez unikanie zbędnych 

przerostów administracyjnych i wzmożenie wysiłków celem zdobywania 

funduszów we własnym zakresie /składki członkowskie» dochody z imprez/;



- 13 -

- umocnienie organizacyjne istniejących młodzieżowych ośrodków sportowych 

oraz powoływanie nowych przy klubach sportowych;

- stwarzani® odpowiednich warunków szkoleniowych przez organizowanie 

nsal-siłowni", wyposażonych w sprzęt umożliwiający wyrabianie potrzeb

nych dyspozycji siłowych;

- przeszkolenie na kursach organizowanych przez GKKF.iT oraz CRZZ, a tekże 

Polskie Związki Sportowe i naszą Federację - dostatecznej liczby trene

rów i instruktorów we wszystkich dyscyplinach sportu•

b/ W zakresie upowszechnienia kultury fizycznej

- spełnianie przez kluby sportowe ich roli w upowszechnianiu kultury 

fizycznej;

- wszechstronną popularyzację wychowania fizycznego i turystyki wśród 

załóg zakładów pracy9 objętych działalnością trzech śfederowanych związ

ków zawodowych;

- organizowanie różnych form festynów-spartakiad zakładowych dla uczcze

nia Tysiąclecia Państwa Polskiegoę

- wykorzystywanie festynów-spartakiad do pogłębienia pracy ideowo-wycho- 

wawczej wśród młodzieży, a zwłaszcza wykorzystania idei obchodów 1000- 

lecia Państwa Polskiego ;

-poważne zwiększenie istniejącej ilości związkowych ognisk krzewienia 

kultury fizycznej przy zakładach pracy9 ze szczególnym uwzględnieniem 

tzwo zaniedbanych rejonów;

- dalsze propagowanie i wprowadzanie tam, gdzie to jest możliwe, 10-minu

towej gimnastyki, albo innych zajęć ruchowych w czasie przerw w pracy;

- rozszerzanie turystyki krajowej z położeniem szczególnego nacisku na 

prawidłowy rozwój turystyki najbliższego rejonu;

- prowadzenie intensywniejszej rozbudowy własnych ośrodków campingowych 

w oparciu o plany zagospodarowania władz terenowych;

- spowodowanie wydania takich zarządzeń władz, by kierownictwa zakładów 

pracy, na których terenie znajdują się obiekty sportowe, uznały je za 

własne urządzenia socjalne i tym samym przeznaczały odpowiednie kwoty 

na remonty lub drobne inwestycje;

- przeszkolenie dostatecznej ilości organizatorów i działaczy ognisk krze

wienia kultury fizycznej i instruktorów obozownictwa oraz campingu, jak 

również instruktorów innych specjalności,wchodzących w zakres pracy 

ognisk /rytmika, kulturystyka- zajęcia rekreacyjne/9

GKKF.iT
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W celu zlikwidowania różnych trudności w realizacji tego programu 

Zjazd zobowiązujes

=> wojewódzkie komisje FS „Sparta”® kluby sportowe i ogniska krzewienia 

kultury fizycznej - d© intensywnego rozbudzania zainteresowania spor

tem i wychowaniem fizycznym wśród rad zakładowych i kierownictw zakła

dów pracy;

- wszystkie kluby sportowe - do ścisłego powiązania się z zakładami 

pracy i uzyskania ich patronatu;

- wszystkie organizacje sportowe zrzeszone w Federacji® wszystkich 

działaczy i członków - do kontynuowania bezwzględnej walki z wszel

kimi objawami niekulturalnego i nieetycznego zachowania się zawod

ników i d® przeciwstawiania się wszelkim próbom zakłócania gier

i spotkań sportowych oraz wszelkiemu szowinizmowi;

Zjazd uważa za celowe® aby wszystkie zarządy okręgowe opiekuń

czych związków zawodowych włączyły się d® prac wojewódzkich komisji 

JS „Sparta”® Zjazd zaleca powoływanie powiatowych komisji koordynacyj

nych® których zadaniem byłoby moin® koordynowanie prac w zakresie 

budowy wspólnych baz ćwiczebnych i małych obiektów sportowych oraz w 

zakresie pomocy organizacyjnej dla ognisk KKF®

Zjazd wysuwa pod adresem zarządów głównych patronujących związ

ków zawodowych postulat® aby organizowały one wspólne środowiskowe 

spartakiady®

Ponadto Zjazd zobowiązuje Plenum Federacji Sportowej „Sparta” do? 

1® zgłaszania za pośrednictwem CRZZ postulatów w Głównym Komitecie

Kultury Fizycznej i Turystyki w sprawie przeanalizowania wysokości 

dotacji® udzielanych ze skarbu państwa dla plenów sportowych i spo

wodowania zrównania ich z uwzględnieniem potrzeb® stanu organizacyj

nego i osiągnięć poszczególnych pionów;

20 spowodowania by przydział środków na remonty średnie i kapitalne 

obiektów sportowych został uregulowany przez unormowani® odpisów 

amortyzacyjnyhh;

3o powołanie przy Prezydium Federacji Sportowej „Sparta” komisji inwes- 

cyjnej® która opracuje plan potrzeb inwestycyjnych Federacji i do

prowadzi do włączenia go do państwowego planu irwcfityeyjnegc;

3® niezwłocznego opracowania regulaminu działalności 1 poszerzania 

kompetencji wojewódzkich komisji FS „Sparta”;
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5o zajęcia się sprawami opieki nad działaczami sportowymi^ tak9 aby ta 

opieka wyszła poza formy deklaratywne i aby działaczom stworzono formy 

wyróżnień9 odpowiadające ich wkładowi pracy»

ZARZĄD GŁÓWMY F»S» „ SPARTA "

L»p» Nazwiko i imię

1» Askalćlowicz Bronisław

2» Bełdowski Bohdan

3» Błaszczyk Stefan

4o Borzęcki Kazimierz

5o Bujalska Zofia

6» Cippert Jerzy

7o Cybulkin Michał

8» Eisenberger Władysław

9o Gutowski Marian

10o Hałup Edward

11» IzdeberskL Włodzimierz

12» Japkowski Kazimierz

13» Jasie niak Zygmunt

14» Jeleński Sylwester

15» Kasiurowa Wanda

16» KLeniewski Mścisław

17» Kubiak Wojciech

18» Leliwa Alfons

19» Maciejewski Zdzisław

20» Malicki Stanisław

21» Marcinkiewicz Henryk

22» Międlar Aleksander

23» Mirowski Tadeusz

24» Mesiejko Leonard

25» Ostrowski Wacław

miejsce zamieszkania

Koszalin

Kielce

Łódź

Warszawa

Opole

Warszawa

Wrocław

Brzesko

Łódź

Katowice

Poznań

Warszawa

Bielsko

Sopot

Kielce

Lublin

Włocławek

Bydgoszcz

Wrocław

Warszawa

Sopot

Rzeszów

Warszawa

Olecko

Żagań
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26o Paradowski Tadeusz Olsztyn

270 Przybyszewski Czesław Warszawa

260 Radecki Jerzy Warszawa

290 Sonenberg Jaa Warszawa

30o Szkodziński Stanisław Warszawa.

31o Szwedowski Lucjan Warszawa

320 Teodorezyk Józef Warszawa.

330 Ulejski Tadeusz Szczecin

34 0 Wernerowa Anna Szczawnica

350 Wikiera Zdzisław Radom

36o Wosiński Władysław Poznań

370 Zatke Wacław Łódź

Zastępcy członków Plenum

lo Boboryk Zygmunt Wałcz

2O Karpiński Edward Nowogard

3o Klaman Józef Tczew

4o Kłosiński Bronisław Gdańsk

5o Ogonek Jan Milejów k/Lublina

6 o Pałka Hubert Olsztyn

7o Wierzewski Antoni Bydgoszcz

MIGAWKI ZJAZDOWE

Korzystając z ©te,zji9 iż termin Zjazdu /19o6/ zbiegał się nieomal 

z terminem zawodów lekkoatletycznych © Memoriał im0 Janusza Kusocińskiego 

/17»18oVIo/ Prezydium Federacji zaprosiło delegatów na niedzielne zawody0 

Tak więc uczestnicy Zjazdu mogli być świadkami narodzin nowego rekordu 

świata w skoku wzwyż kobiet, fenomenalnej Jolanty Balasz, serii doskona» 

łych rzutów dyskiem Edmunda Piątkowskiego,, dynamicznego biegu F©ika0 no 

i wreszcie emocjonującego do . ostatniej chwili biegu na 3000 m9 w którym 

Zimny przeciwstawił się zwycięsko koalicji biegaczy niemiecko»radzieckAcho

x x
x
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Dużą atrakcją obrad Zjazdu była wystawa plansz, fotografii i materiałów 

propagandowych, zorganizowana w hallu, tuż obok sali obrad» Uwaga i zaintere

sowanie zwiedzających skupiała się głównie na pomysłowej planszy Klubu Tu

rystów Górskich z Warszawy, na ciekawym zestawie zdjęć, zgrupowanych w sze

regu albumów oraz na planszach, obrazujących z jednej strony dotychczasowy 

rozwój Federacji, z drugiej zaś - perspektywiczny plan jej rozwoju»

Cenną pozycją ekspozycyjną były plansze ognisk krzewienia kultury fi

zycznej, ilustrujące ich pracę i dorobek»

x x
X

Ogólne zainteresowanie skupiało się. na pracy Komisji Porozumiewawczej, 

Obradowała ona 3 godziny, poddając wnikliwej ocenie proponowane osoby do 

przyszłych władz Federacji»

Chodziło z jednej strony o zapewnienie województwom należytej repre

zentacji we władzach Federacji i, z drugiej, o dobór takich ludzi, którzy by 

swą przyszłą pracą gwarantowali dobrą działalność Federacji» Co ciekawsi 

delegaci wymykali się z sali obrad, usiłując uchwycić jakieś szczegóły z 

miejsca obrad Komisji»

x x
X

Jak oceniono Zjazd ?

Nieomal wszyscy obecni podkreślali zgodnie, że tak obrady Zjazdu, jak

i oprawa organizacyjna, stały na dobrym poziomie»

IX PLENUM FEDERACJI

• W dniu 10 czerwca 1941 r», w sali WKZZ w Warszawie, przy ul. Nowy Zjazd 1 

odbyło się ostatnie - w minionej kadencji - IX Plenarne Posiedzenie Zarządu 

Głównego naszej Federacji» Przewodniczący Zarządu Głównego, tow. Lucjan 

Szwedowski, złożył na nim sprawozdanie z przebiegu wojewódzkich konferencji. 

Zagadnieniu temu Plenum poświęciło kilkugodzinną dyskusję.

Plenum zatwierdziło tekst drukowanego sprawozdania Federacji za lata 

1958-1960» Przedyskutowano zreferowany przez sekretarza Federacji, tow. Wła- 

dysława Boskiego, projekt założeń rozwojowych Federacji na lata 1962-1964, 

oraz zaakceptowano projekt porządku obrad II krajowego Zjazdu Federacji.



Na zakończenie obrad Tow® Szwedowski podziękował wszystkim członkom 

Zarządu Głównego» z których większość czynnie pracowała w naszej organi

zacji» za jej aktywny i właściwy stosunek do wykonywanych» trudnych obo

wiązków społecznych®

OCENA KONFERENCJI WOJEWÓDZKICH

Przed Krajowym Zjazdem Delegatów Klubów Sportowych i Ognisk KKF 

odbyło się w okresie od 20 kwietnia do 24 czerwca 17 konferencji woje

wódzkich® Miały one na celus

- dokonanie oceny działalności wojewódzkich komisji»

- przeprowadzenie oceny pracy klubów i ognisk KKF na terenie swych 

w©jewództw9

- przedyskutowanie planui realizacji uterenowionych założeń rozwojowych 

klubów sportowych w 1961 roku®

« wybranie delegatów na II Krajowy Zjazd Federacji®

Na ogólną liczbę 384 delegatów -wybranych przez kluby i ogniska 

udział w konferencjach wzięło 329 osób» a więc 85»7% uprawnionych® Na 

ogół frekwencja delegatów była zadawalająca i wszystkie środowiska były 

w zasadzie reprezentowane®

To iż część delegatów nie uczestniczyła w konferencjach» wyniki prawdo

podobnie z tego» iż liczono się z kosztami® Koszty delegacji musiały 

bowiem pokrywać te organizacje» które delegowały osoby na konferencję® 

Może to być częściowym usprawiedliwieniem® Nie można jednak przyjąć 

za objaw zadawalający faktu» że wielu przedstawicieli rad zakładowych 

i kierownictw większych zakładów pracy nie zareagowało na zaproszenie» 

wysłane przez organizatorów konferencji®

Zdawać by się mogło» że właśnie sprawy» które były przedmiotem 

obrad wojewódzkich konferencji» powinny jak najbardziej interesować 

zarówno zakładowy aktyw związkowy» jak i kierownictwa zakładów pracy® 

Tak jednak nie było i dlatego sprawa dalszego oddziaływania wyższych 

instancji związkowych na środowiska zakładowe powinna być jakimś waż

nym zadaniem na najbliższą przyszłość®
Cieszyć, się należy» że przedstawiciele WKZZ i WKKF oraz TKKF z 

reguły uczestniczyli w konferencjach /wyjątek Warszawa i Poznań/®
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Smucić się należy natomiast, że wielu przewodniczących zarządów okręgowych 

nie znalazło czasu na uczestniczenie w konferencjach® Nie wiele było takich 

konferencji, na których za stołem prezydialnym zasiadali wszyscy trzej prze

wodniczący zarządów okręgowych opiekuńczych związków zawodowycho

Organizacyjnie konferencje zostały przygotowane dość sprawnie0 Wygląd 

sal, odpowiednie hasła, plansze nadawały konferencjom charakter odświętnyo 

Poświęciliśmy tak dużo miejsca sprawie frekwencji i oprawie zewnętrzno- 

organizacyjnej dlatego, że celem konferencji było min® przedstawienie pro

blematyki wychowania fizycznego i sportu jak najszerszemu gronu ludzi, których 

te sprawy powinny z różnych względów interesować o Waga spraw, które miały 

być poruszone na konferencjach powinna była zmobilizować zainteresowany ak

tyw zarówno związkowy, jak i zawodowy®

Należy stąd wyciągnąć wniosek, iż w przyszłości, przy organizowaniu 

podobnych konferencji, należy bardziej położyć nacisk.: na zabezpieczenie 

frekwencji® Można omawiać problemy, można nad nimi dyskutować pod warun

kiem wszakże, iż będzie się miało do czynienia z odpowiednim audytoriunulo 

audytorium było niekompletne, brakowało bowiem pełnego przedstawicielstwa 

związkowego ze szczebla rad zakładowych, brakowało przedstawicieli także z 

zakładów pracy, a przecież oni to najbardziej powinni być zainteresowani 

rozwojem kultury fizycznej i jej umasowieniem wśród załóg pracowniczych® 

Sprawozdania zostały opracowane przez wszystkie wojewódzkie komisje 

w sposób zwięzły, treściwy i obrazujący osiągnięcia oraz braki w pracy 

komisji, klubów i ognisk®

Po trzech latach wysiłków organizacyjnych nad zmontowaniem silnych środ

ków koordynacyjnych, odnieśliśmy pewien niezaprzeczalny sukces® Przebieg 

konferencji wojewódzkich wykazał, że wielka próba, jaką podjęto przed 

trzema laty - próba społecznej koordynacji wysiłków w zakresie rozwoju 

sportu i wychowania fizycznego - powiodła się® Sprawozdania wojewódzkich 

komisji, z których to sprawozdań można było zorientować się o dużych 

trudach działaczy, o nic zawsze łatwej współpracy, o osiągnięciach, oraz 

poważna i na wysokim poziomie dyskusja - udowodniły, iż komisje woje

wódzkie są właściwą i potrzebną formą koordynowania działalności trzech 

opiekuńczych związków zawodowych® Dalsze podbudowywanie tej formy, udzie

lanie komisjom pomocy, rozszerzanie ich kompetencji, stworzenie im warun

ków do dysponowania określonymi kwotami pieniężnymi - uczyni z komisji 

jeszcze większą siłę, która potrafi uruchomić wiele inicjatywy i rozwinąć 

ją w terenie®
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Dyskusja była bardzo szeroka i dotyczyła wszystkich niemal problemów,, 

związanych ze sportem i wychowaniem fizycznym» Mówiło się o sukcesach» • 

brakach® Mówiło się duż® o pokonywaniu przeszkód i trudności» o niewykorzy

stanych wciąż możliwościach® Znamiennym pod tym względom był głos w dys^ 

kusji tow® Jurowskicgo z PSS w Wieluniu® Stwierdził on, że istnieją w spół

dzielczości wielkie możliwości stworzenia z własnych funduszy ośrodków wy

poczynku świątecznego i po pracy® Pieniądze wydawane obecnie czasemn*. zbyt
11 < -3 ■

kosztowne wycieczki» mogłyby być zużyte na stworzenie trwałych urządzeń» 

położonych blisko miejsca pracy i zamieszkania a służących naprawdę celom 

wypoczynkowym® Właśnie w Wieluniu» te środki skierowano na urządzenie 

ośrodka nad Wartą» Istnieje także ośrodek letni» gdzie coraz więcej Wielunia- 

ków spędza wolne dni od pracy na kajaku» grze w siatkówkę» strzelaniu z luku 

itp® Uczestnicy dyskusji i także udowodnili» że trzy związki zawodowe» 

opiekujące się Federacją, posiadają cenny aktyw społeczny, rozumiejący swo

ją rolę w upowszechnieniu kultury fizycznej ®

Bezpośrednim skutkiem konferencji wojewódzkich było niewątpliwie dal

sze ożywienie prac wojewódzkich komisji, zaangażowanie się działaczy z ins

tytucji podległych związkom opiekuńczym do pracy na terenie kultury fizycz

nej® Szczególnie należy pogratulować organizatorom przebiegu konferencji 

wojewódzkich w Łodzi, Poznaniu, Olsztynie, Koszalinie i Kielcach®

W czasie dyskusji zgłoszono szereg wniosków, które zostaną rozpatrzo

ne przez Zarząd Główny Federacji® Najlepszym dowodem, że forma konferencji, 

jako możliwość okresowego spotkania się działaczy i wymiany myśli spotkała 

się z jak najlepszym przyjęciem, były wysunięte wnioski, aby konferencje 

podobne odbywały się przynajmniej raz w roku, np® w listopadzie, celem pod

sumowania i oceny wyników całorocznej pracy zawodników i działaczy oraz 

nakreślenia planów na rok następny®

W czasie konferencji wybrano 134 delegatów na Zjazd Krajowy, z czego ■

54 reprezentowało kluby, 59 - ogniska, 21 - wojewódzkie komisje®

Jeśli chodzi o przynależność związkową, to 53 delegatów należy do Związ

ku Zawodowego Pracowników Handlu i Spółdzielczości, 44 - Związku Zawodowego 

Pracowników Przemysłu Spożywczego, 25 - do Związku Zawodowego Pracowników 

Państwowych i Społecznych i 12 - do innych związków zawodowych®

Słabą stroną wszystkich konferencji było niezbyt staranne przygoto

wanie uterenowionych założeń rozwojowych klubów i ognisk® Położenie nacisku 

tylko na spartakiady wojewódzkie, może z czasem wypaczyć sens i istotę sa

mych spartakiad,które przecież są tylko podsumowaniem rezultatów szerokiej 

masowej pracy®
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JAK PRACOWAŁO PREZYDIUM FEDERACJI

# okresie drugieg© ta&rtału prezydium b® Zarządu Głównego Fed»racji 

odbyło ci$d®a poeiedzeń: da w kwietniu / w dniach 19 i 23/0 tray w maju 
/6^ 17 i 24/e w czereeu /7 i 17/®

Ha p©si«d«enia©h ■- obok nadawania biegu sprawom bieżącym - omówiono 

szereg problemów® Oto niektóre z poruszonych spraw®

1® Poddano analizie przebieg konferencji wojewódzkich® a zwłaszcza treść 

dyskusji® Wysunięte z niej wnioski:

a/ Federacja za mało jeszcze interesuje się małymi klubami i nie okazu

je im należytej pomocy finansowejg jak i organizacyjnej;

b/ należy co rychlej uregulować sprawę przydzielania nagród na impre

zach masowych® CZęsto bowiem przyznaje się poważne nagrody prawie 

za nic;

c/ zachodzi konieczność opracowania jakichś rzeczowych kryteriów przy 

podziale dotacji dla klubów;

d/ należy zastanowić się nad sprawą organizowania w małych 8 nie posia

dających większej liczby zakładów pracy skupiskach - ognisk między

zakładowych®

2» Ustalono porządek dzienny oraz termin /10®VI®1961/ posiedzenia plenar

nego Zarządu Głównego Federacji®

3® Ustalono porządek dzienny oraz termin /19®VI®1961/ II Krajowego Zjazdu 

Delegatów klubów i ognisk KKF®

4® Zatwierdzono projekt preliminarza budżetowego Federacji na rok 1961®

5® Postanowiono zakupić 500 dresów odpłatnie dla sekcji lekkoatletycznych 

oraz 6 pokrowców do materacy i 6 kompletów kostiumów dla sekcji zapaś

niczych®

6® Zatwierdzono tekst drukowanego sprawozdania na Zjazd Federacji®

7® Omówiono sprawę tegorocznych spartakiad wojewódzkich: przeznaczono

156 000 złotych na koszty związane z ich organizacją®

8a Omówiono organizację następujących imprez Federacji w 1961 roku

a/ turniej® siatkówki o puchar Ministra Handlu V/ewnętrznego®tow.M«Lesza9 

b/ wyścigu kolarskiego Warszawa-Łódź /11®VI®1961 r®/«
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9o Omówiono sprawę obchodu 50»lecia KS „Gopło” - Kruszwica

10o Wysłuchano informacji o pracach Społecznych komisji specjalistycznych®

11o Podjęto uchwałę o przekazaniu wojewódzkim komisjom porozumiewawczym 

/na kont© jednego z zarządów okręgowych/ kwot pieniężnych w wysokości 

2 000 złotych na każde ognisko KKF zarejestrowane w Federacji® z tym®że 

podziału sum na poszczególne ogniska dokonywać będzie 'Wojewódzka Komisja 

według sweg© uznania®

12o Zaakceptowano zaangażowanie instruktorów do pracy w ośrodkach wypoczyn

kowych i obozach® organizowanych przez związki opiekuńcze w czerwcu., lip- 

cu i sierpniu®

13o Przyjęto do Federacji następujące ogniska KKFs

nr 162 przy Powsz«Spółdzielni Spożywców w Żyrardowies
W 163 W Prezydium Rady narodowej w Łańcucie0

0» 164 w Miejskiej Radzie Narodowej w Tomaszowie Mazo®
w 165 w Wytwórni Tytoniu w Raciborzu®
w 166 w Toruńskich Zakł«Urządzeń Młyńskich w Toruniu®
w 167 W PaństwoPrzedsiębiorstwie Geodezyjnym w Warszawie®
w 168 W MHD Art«Różne we Wrocławiu®
w 169 w II® w Raciborzu®
w 170 M MHD Art«Nabiałowe w Bydgoszczy®
w 171 H Sądzie Wojewódzkim w Białymstoku®
w 172 M PowszoSpółdzielni Spożywców w Wodzisławiu Ślo

w 173 W Miejskiej Radzie Narodowej w Rzeszowie®
w 174 w Przedso „Baltona” w Gdyni®
w 175 w Zakło „Cukry Nyskie” w NYSie®
w 176 w Banku Rolnym w Radomiu®
w 177 w Miejskim Handlu Mięsem w Szczeżinie®
w 178 w Centrali Produktów Naftowych w Nowej Soli®
tt 179 w Prezydium Rady Narodowej w Białej Podle®
w 180 w SzczeZakłeGastro „Południe” w Szczecinie®
w 181 w MHD ArtoSpożo Południe w Szczecinie®
w 182 w Powszechnej Spółdzielni Spożywców w Dzierżoniowie®
W 183 MHD w Wejherowie®
M 184 w v?Argedzie” w Gorzowie Wlkp0®
M 185 w MHD w Starachowicach®
W 186 łf Straży Pożarnej w Przemyślu®
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nr 187
" 188

« 189

” 190

” 191

* 192

" 193

« 194

M 195
” 196

" 197
” 198

” 199
" 200

" 201

” 202

" 203

" 204

” 205

” 206

” 207

” 208

” 209

” 210

” 211
« 212

" 213

" 214

« 215

” 216

" 217

” 218

” 219

" 220

•• 221

’’ 222

przy Narodowym Banku Polskim w Łomży»

” Prezydium Rady Narodowej w Zambrowie,

” EW w Łomży»

” Miejskiej Radzie Narodowej w Zgierzu»

* „Textiliinport’* w Łodzi»

” MHD w Jarosławiu»

* „Csntrozap” w Katowićach»

” WojePrzedsoHandlu Odzieżą w Lublinie9

* Przeds®Transp®Eandlu Wewn® w Rzeszowie»

M Chłodni Składowej w Gdyni»

” Zakładach Przemysłu Piekarniczego w Gdańsku»

” Straży Pożarnej w Szczecinie»

” Katów®Zakł®Castr® „Wschód” w Katowicach»

” Woj®PrzedssEandlu Opałem w Bytomiu»

” PowszsSpółdzielni Spożywców w Górze Śl®8

” * ” ’• w Kościanie»

” Miejskiej Radzie Narodowej w Przemyślu»

” Piaeds®8e9©3lit®MontaŹ6HeW»;W Toruniu»

’’ MHD ArtsSpożo w Warszawie»

” CII Z „Ciech” w Warszawie»

” WojsPrzeds.JIurtu Spoż®w Warszawie,

” Straży Pożarnej w Łodzi»

” PrezsWojeWoRady Narodowej w Łodzi»

’• Wytw® Urząd zeń Chłodno w Cieszynie»

* ZURT w Katowicach»

” „Motozbyt” w Warszawie»

” Woj aPrzedsJIandlu Meblami w Warszawie»

” Wytwórni Wyrobów Srebrnych w Warszawie»

” Ilurt «Woj cwa Prze ds®Hurtu Spoż« we Wrocławiu»

" Miejskiej Zawod9Straży Pożarnej w Słupsku»

” MHD Art®Przem®Spoż9 w Prudniku»

” Woj®PrzedsaHurtu Spoż® w Olsztynie

” Poznańskiej Spółdzielni Spożywców w Poznaniu»

” PowsZaSpółdzielni Spożywców w Białej Pódl® ,

" Radzie Narodowej w Mielcu»

” Narodowym Banku Polskim w Rzeszowie,
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nr 223 przy HHD w Pile9

” 224 * Okręg0 Spółdzielni Mleczarskiej w Szczecinie^

” 225 * PZGS w Giżycku^

” 226 ” PowszoSpółdzielni Spożywców we Włodawie9 

« 227 * ” ” ” w Puławachg
•<

Ponadto przyjęto w poczet członków Federacji następujące kluby spor

towe?

Klub Sportowy „Piast-Bolko” w Opolu0

" ” „Sparta” w Orzeszu0

I

KOLARSKIE MISTRZOSTWA SZOSOWE FS „SPARTA”

11 czexv/ca odbył się na terenie Warszawa-Łódź kolarski szosowy wyścig 

o mistrzostwo Federacji^ zorganizowany pod patronatem Zarządu Głównego Fede

racji i „Głosu Pracy” przez KS „Sparta” Warszawa i KS „Społem” - Łódźo

Na starcie stanęło 63 kolarzy I i II licencji^ reprezentujących 16 

klubów pionu związkowegOo Startowali w nim między innymi ubiegłoroczny szo

sowy mistrz Polski Jan Kudra /„Społem” Łódź/9 Andrzej Buyno z warszawskiej 

„Sparty”9 Tłustochowicz z „Sarmaty”9 Jerzy Burak „Włókniarz” Białystok9 
reprezentant Polski na tegoroczny Tour de 1' dla araatorów9 Jerzy

Jankowski i Ignacy Wiśniewski z łódzkiego „Społem”9 Jerzy Bek „Orkan” Łódź 

i Steidten „Ruch” Chorzówo

Na starcie zabrakło obrońcy tytułu Ścibiorka /„Społem” Łódź/9 który 

w tym czasie uczestniczył w polskiej drużynie startującej w wyścigu dookoła 

Angliio

Trudów przeszło 130 kilometrowej trasy nie wytrzymało 21 kolarzy,

Lotne finisze wygrali; w Błoniu - Steidten przed Burakiem i Zaborowskim 

w Sochaczewie - Bek przed Latochą i Dębeckim9 a w Łowiczu - ponownie Bek 

przed Górnicą i Dębeckim0

Tryumfator wyścigu9 Jan Kudra9 przez większą część wyścigu jechał 

w zasadnie zym peletonie i dopiero za Łowiczem zaczął preejawiać coraz więcej 

inicjatywy9 wykorzystując zmęczenie dotychczasowych rozróbkowiczów”o

Na stadion „Społem” w Łodzi pierwsza dziesiątka zawodników przybyła w 

dość zwartej grupiea A oto kolejność zawodników na mecie;
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lo Jan Kudra Społc®. Łódź w czasie 3,29,35

20 Ignacy Wiśniewski W 9» ” 3,29,41

3o Andrzej Buyno Sparta Warszawa ” 3,29,42

4o Wiesław Latocha Społem Łódź

5o Alfred Kozioł Ruch Radzionków

60 Stanisław Kowalski w w

7o Artur Płaska Skra Warszawa

8o Jerzy TłUstochowicz Sarmata Warszawa , wszyscy w czasie 3,29

9o Konrad Steidten Ruch Chorzów 3,30,01

10o Jerzy Jankowski Społem Łódź 3,30,13

Zespołowo kolejność przedstawia się następująco /podajemy pierwszą

szóstkę/;

lo Społem Łódź 115 punktów

IIoRuch Radzionków 76

IlloSparta Warszawa 66 II

'IVoRuch Chorzów 34 II

V o Skra Warszawa 33 . W

VI o Sarmata Warszawa 28 w

Wyścig odbył się w sprzyjających warunkach atmosferycznych, a jego orga

nizatorzy dali mu właściwą sprawę propagandowo^wizualną, zapewniając jednocześ

nie uczestnikom wyścigu wiele bardzo wartościowych nagród0

Na tym miej scu Zarząd Główny Federacji pragnie złożyć serdeczne podziękowa

nie tym wszystkim., którzy swą gorliwą pracą przyczynili się d© powodzenia wyścigu, 

a więc; redaktorom działu sportowego tjGłosu Pracy” tow0 towo Rybińskiemu i Iwaszkie

wiczowi, komisji sędziowskiej z kolo kolo Sitarkiom i Kalinowskim na czele? oraz 

działaczom warszawskiej nSparty” i łódzkiego HSpołem’8o

Mamy nadzieję, że nasz wyścig wejdzie od przyszłego roku na stałe do kalenda

rza punktowanych imprez PZKolo, co niewątpliwie przyczyni się do wzrostu jego zna

czenia i zapewni mu udział doborowej stawki kolarzyo

MISTRZOSTWA CRZZ W LEKKIEJ ATLETYCE

W Poznaniu odbyły się Mistrzostwa Centralnej Rady Związków Zawodowych w lekkiej 

atletyce, w których uczestniczyło ponad 800 lekkoatletów z 60 klubów związkowych 

dziesięciu Federacjio
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Z naszych klubów reprezentowana byłys „Spójnia” Gdańsk® „Sparta" War

szawa® „Społem” Łódź0 „Kujawiak” Włocławek® „Olimpia" Grudziądz i „Orzeł* 

Wałcz» Niewytłumaczona jest absencja zgłoszonych uprzednio zawodników ze 

„Spójni” Racibórz» Ogółem z naszej Federacji startowało w JELstrzosW&ch 

około 100 zawodników i zawodniczek» W ogólnej punktacji zajęliśt^y III miejs

ce za„Budowlaąymi ” i „Stalą”» Tegoroczne mistrzostwa stały jedntk na wyższym 

poziomie od zeszłorocznego» Konkurencja była o wiele silniejsza» Z najlepszych 

zabrakło jedynie Chromi ka, Zimnego® Boguszewieza i Saiaeiilskiej o

Poziom wielu konkurencji był bardzo wysokio Naprzykład w skok i w dal męż

czyzn dziesiątemu zawodnikowi zabrakło 6 cm3 do przekroczenia granicy sied

miu metrów» Doskonałe wyniki osiągnęli sprinterzy i sprinterkio Wyrównany 

i dobry poziom zaprezentowali specjaliści od płotków - dotychczas słaby 

punkt naszej lekkoatletyki» Szczególnie cieszy postawa młodzieży» Można ży

wić nadzieję® że już niedługo wielu z młodych zawodników i zawodniczek star

tujących w Poznaniu zastąpi godnie dotychczasowych mistrzów»

Ogólna ocena mistrzostw jest dedatniao Wysunięto jednak wnioski®żcby 

w przyszłości oddzielić mistrzostwa seniorów i juniorów8 oraz organizować 

zawody na szczeblu WKZZ i Federacji»

Wnioski te są słuszne i realizacja ich powinna przyczynić się do dal

szego rozkwitu lekkiej atletyki w pionie związkowym»

Z naszych klubów raj lepiej wypadli pierwszoligowcy - Spójnia - Gdańsk» 

Zawodnicy gdańscy wywieźli pięć złotych medali® trzy srebrne i jeden 

brązowy»

Najbardziej wartościowe wyniki z zawodników „Sparty" osiągnęlis

Blżbieta Krzesińska w biegu na 80 m» przez płotki - 11® 1 seko i w skoku w 

dal 6»00 Bo Janusz Sidło w rzucie oszczepem - 77®94»m Bogdan Towpik w rzucie mło 

młotem GO^l^m® Zygfryd Donarski w biegu na 1500 m z przeszkodami - 4$08»0 

i Andrzej Krzesiński w skoku o tyczce 4® 30 m»

Juniorzy zdobyli 4 tytuły mistrzowskie» A oto honorowa lista zwycięz

ców s

Wacław Kuciński - bieg na 400 n» 500 sek®

Waldemar Wilczyński - bieg na 1500 m z przeszko4®29®4®

Ryszard Kester - skok o tyczce - 4»05 m®

Weronika Kołosowska - pchnięcie kulą 10»97 m0
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KORESPONDENCYJNY TURNIEJ SZACHOWY

Jedyny w naszej Federacji specjalistyczny klub szachowy» działający w 

Krakowie i haii terenie tego województwa pod nazwą Krakowski Klub Szachistów 

wykazuje dużo ruchliwości» jeśli idzie o organizację różnego rodzaju turnie

jów i popularyzację tej gałęzi sportu®

Działacze tego klubu» cieszącego się dobrą marką wśród braci szachowej 

i grupującego w swych szeregach wielu znanych szachistów g vicemistrzem 
Polski Bohdanem Śliwą na czele» znani są na terenie kraju i województwa z 

dużej inicjatywy o

W lutym r3be przystąpili do organizacji korespondencyjnego turnieju dla 

zawodników zrzeszonych w klubach i ogniskach Federacji*

W turnieju tym9 który rozpoczął się 15 marca rb® bierze udział 40 zawod

ników» podzielonych na 5 grup - po G-miu zawodników każda®

Przy podziale zawodników na poszczególne grupy uwzględniono równą ilośó 

zawodników pacia dających równą kategorię szachową*

Turniej trwa a jego zakończenie jest przewidywane dopiero na wiosnę 

1962 roku® Rzecz jasna» że w turnieju grupującym zawodników o różnym pozio

mie» słabsi odpadają - i tak też jest obecnie®

W skład Komitetu Organizacyjnego turnieju wchodzą: prezes i sekretarz 

klubu oraz przedstawiciel Wojewódzkiej Komisji FS „Sparta* zaś sędzią głównym 

jest ©b® Zenon Budner®

Należy życzyć wszystkim uczestnikom turnieju powodzenia w rozgrywkach 

a działaczom złożyć podziękowanie za tak cenną inicjatywę®

KOLARSKIE MISTRZOSTWA CRZZ

W dniach 1 i 2 lipca odbyły się w Warszawie mistrzostwa kolarskie CRZZ 

w dwóch konkurencjach: 1 lipca drużynowy wyścig na czas na dystansie 100 km 

i 2 lipca indywidualny wyścig na dystansie 150 km®

Mistrzostwa nie przyniosły niestety żadnych sukcesów naszym zespołom 

i reprezentantom® Należy nawet obiektywnie stwierdzić» że doznaliśmy poważ

nego zawodu» bowiem przedwyścigowe horoskopy nie zapowiadały niepowodzenie» 

jakie się stała naszym udziałem® Wystarczy powiedzieć» że nasz I zespół w 

wyścigu drużynowym, jadący w nie złym zdawało by się składzie Buyno» ŚcibiłtoHf
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Jankowski i Latochy uplasował się dopiero na V miejscu, ulegając poważ

ną różnicą minut trzem zespołeom Stali i zespołowi Budowlanych.

Wydaje się,że w obecnej formie nie stać było naszą drużynę na zaję

cie pierwszego miejsca, lecz fnkt że została pokonana przez drugi i trze

ci zespoły Stali daje dużo do myślenia i nhkazuje wyciągnięcie wniosków.

Pozostałe nasze zespoły znalazły się bardzo daleko, co znów świad

czy o obecnej,mamy nadzieję chwilowej słabości i braku wartościowego za

plecza.
A oto wyniki wyścigu drużynowego /podajemy pierwszą szóstkę/

Stal I czas 2,22,10

Budowlani I " 2,23,37

Stal II ” 2,26,29

Stal III " 2,29,32

Sparta I " 2,30,51

Stal IV " 2,31,06

Również rozegrany następnego dnia wyścig indywidualny nie przyniósł 

poprawy, jeśli idzie o nasze barwy.

Zawodnikom starczyło sił zaledwie do półmetka./Duże tempo wyścigu, 

dochodzące do 42 km/godz. i wyjątkowy wprost upał, wyczerpało do tego 

stopnia większość naszych zawodników, że kończyli wyścig w jego ogonie,/o 

Najlepszą postawę wykazalis

Wiśniewski /7 miejsce na mecie i inicjator długotrwałej, kilku- 

dziesięciokilometrowej ucieczki i Latocha,' zwycięzca lotnego finiszu 

w Łowiczu,.partner Wiśniewskiego w ucieczce/. Należy również pochwa

lić za dzielną postawę ambitnego Maćkowiaka /II licencja/ z „ Orła" 

Elbląg, który ukończył wyścig na niezłym miejscu w pierwszej dwudziestce 

a poza tym przez cały czas jechał w czołówce, z której wyeliminowała go 

ucieczka czwórkiźśKrólak, Górnicz, Kowalski i Steidten.

Obydwa wyścigi zakończyły się ogromnym sukcesem reprezentantów 

bratniej Stali, którym składamy z tego tytułu serdeczne gratulacje.
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POWIATOWE/ OGÓLNOMIEJSKIEg ŚROOTISKOITE I WOJEWÓDZKIE

SPARTAKIADY I FESTYNY - SPARTAKIADY

Wiosna i lato bieżącego roku stoją pod znakiem szerokiej ofensywy komi

tetów kultury fizycznej i federacji sportowych w zakresie popularyzacji kul

tury fizycznej o

W tysiącach gromad i gmin oraz setkach powiatów i miast odbywają się 

spartakiady, mające na celu zjednanie dla sportu i wychowania fizycznego 

ogromnej masy obywateli z jednej strony a z drugiej podniesienie ich fizy

cznej sprawności o

W tej, na wielką skalę prowadzonej akcji, nie brak również naszej Fe- 

deracji9 naszych ognisk KKF i zakładów pracy handlu, spółdzielczością prze

mysłu spożywczego oraz instytucji państwowych i społecznych®

Około 2000 zakładów pracy bierze udział nie tylko w Spartakiadach po

wiatowych i Ogólno-miejskich9 organizowanych przez komitety kultury fizycz

nej lecz takie w naszych festynach - spartakiadach środowiskowych i woje

wódzkich 0

Te święta kulturalno rozrywkowe i sportowe są organizowane przez na

sze wojewódzkie komisje przy czynnej pomocy i poparciu zarządów okręgowych 

związków zawodowych i ich ogniw, to jest komisji kulturalno-oświatowych 

i młodzieżowycho
Ścisła współpraca trójprzymierza - zarządy okręgowe, komisje młodzieżowe

- Federacja daje coraz lepsze wyniki®

Praca wokół organizacji festjaiów - spartakiad, prowadzona konsekwentnie 

przez Federację i związki już od trzech lat, obejmuje z roku na rok coraz 

większą liczbę zakładów pracy i stale rosnącą gromadę członków związków za

wodowych®

Nasza działalność na odcinku umasowienia sportu i wychowania fizycz

nego znajduje się na poceesnym miejscu w ogólnokrajowej kampanii i cieszy 

się pełnym poparciem centralnych instancji związkowych, kultury fizycznej 

i TKKF-Uo

Stale rosnąca liczba ognisk KKF i wzrost poziomu ich zespołów ćwiczeb

nych oraz organizowanie masowych imprez, ujętych jednolitym kalendarzem 

Federacji, dajc rękojmię, że w dziele umasawiania kultury fizycznej kroczymy 

po właściwej drodze®
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TERMINARZ WOJEWÓDZKICH FESTYNÓW - SPARTAKIAD

organizowanych przez zarządy okręgowe opiekuńczych związków zawodowych i

Federację Sportową ((Sparta”a

L o p« Woj ewó d z t wo z Zarząd
Okręgu

Miejscowość termin uwagi

lo Białystok ZZPH i S
ZZPPS
ZZPP i S

Augustów 1-2 lipca łącznie

2® Bydgoszcz zzph i s
ZZPPS
ZZPP i S

Brodnica 16 lipca
•

łącznie

3o Gdańsk ZZPH i 3
ZZPPS
ZZPP i S

Starogard 
brak danych 
Starogard

2 lipca

2 lipca

4e Katowice ZZPH i 3 
ZZPPS
ZZPP i S

brak danych
Nowe Tychy 
brak danych

16 lipca

5o Kielce ZZPH i -S
ZZPPS
ZZPP i 3

Busko Zdrój
Sandomierz
Sandomierz

1-2 lipca
8-9 lipiec

24-25 czerw®

6o Koszalin ZZPEI i 5
ZZPPS
ZZPP i S

brak danych
Szczecinek 
brak danych

30 lipca

7 o Kraków ZZPH i 3
ZZPPS
ZZPP i S

brak danych
Okocim
brak danych

2 lipca
9 lipca

8, Lublin ZZPH i S
ZZPPS
ZZPP i S

Radzyń Podlo
Zamość 
brak danych

30 lipca
2 lipca

9o Lód ź ZZPH i 3
ZZPPS
ZZPP i S

brak danych

10® Olsztyn ZZPH i S
ZZPPS
ZZPP i S

Szczytno 8-9. .lipca łącznie

11« Opole ZZPH i S
ZZPPS
ZZPP i S

Nysa
Brzeg 
brak danych

25 czerwca
22 lipca
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12o Poznań ZZPH i S brak danych;
ZZPPS Kościan 8-9 lipca
ZZPP i S brak danych

13 o Rzeszów Z ZPH x S
ZZPPS brak danych
ZZPP i S

14. Szczecin ZZPH i S Kamień Ponu 9 lipiec
ZZPPS Nowogard 16 lipiec
ZZPP i S brak danych

15 o Warszawa. ZZPH i S «arszawa
ZZPPS Warszawa
ZZPP i S brak danych
ZZPH i S
Wojewo Siedlce

16 o Wrocław ZZPH i S Jawor 16 lipiec
ZZPPS Wrocław 25 czerwiec
ZZPP i S brak danych

17o Zielona Góra ZZPH i ś Sława Ślo 16 lipiec
ZZPPS - Sława ślo 18 czerwo
ZZPP i S Sława SI. 16 lipiec łącznie z

ZZPH i So

FESTYN-SPARTAKIADA SPOŻYWCÓW WOJEWÓDZTWA ZIELONOGÓRSKIEGO

Sława Śląska, ciche i spokojne zazwyczaj miasto ziemi lubuskiej3 było 

'W niedzielę 18 czerwaa świadkiem imprezy sportowo kulturalnej; Wojewódzkiego 

Festynu-Spar&akiady Pracowników Przemysłu SpożywczegOo
Zanim jednak rozbrzmiała ono gwarem kilkusetosobowej gromady przybyłych 

sportowców i uczestników wycieczek ze spożywczych zakładów pracy9 czekała 

aktywistów związku i Wojewódzkiej Komisji y.~.So „Sparta” cięźkappraca przygo 

towawczao
Zorganizować i zapiąć9 jak się to mówi3 na ostatni guzik imprezę, w któ

rej uczestniczyć ponad idOO osóh9 nie jest zadaniem łatwym,, to też dużo tru

du i energii kosztował© jej przygotowanie i przeprowadzenie 0 Przygotowania 

trwały już od kwietnia^ Komitet Organizacyjny, na którego czele stanął Prze

wodniczący Zarządu Okręgowego Spożywców Iow- EdiBard Gołdyn, powołał do życia 

trzy komisje problemoweOdbyto kilka roboczych posiedzeń oraz wciągnięto d© 

akcji i Eocn@ zainteresowano władze komunalne i partyjne Sławy Śląskiej o
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Zatroszczono się również o dwie bardzo ważne sprawy9 to jest o jak najlicz

niejszy udział uczestników i o odpowiednią propagandę Festynu-Spartakiadyo

Że ten odcinek pracy został dobrze wykonany świadczy fakt® że w Festy

nie- Spartakiadzie wzięło udział 179 sportowców z różnych zakładów pracy i 

prawie 100® osób,, wchodzących w skład wycieczek z zakładów pracy przemysłu 

spożywczego i z innych związków zawodowych0

W zakładach pracy® posiadających radiowęzły nadano specjalne programy® 

poświęcone celowi i zadaniom Wojewódzkiego Festynu-Spartakiady9 gazety 

ne zamieściły-wzmianki o tej imprezie a już w przeddzień całe miast® ©ras 

wszystkie jeg© obiekty sportowe zostały udekorowane flagami oraz hasłami o 

tematyce propagandowej0

Na program Spartakiady złożyły się? trójbój lekkoatletyczny® zawody 

strzeleckiej, wyścig kolarski na 30 kri oraz zawody wędkarskie® piłki siatko

wej oraa piłki nożnej o

W każdej z powyższych konkurencji startowało od 20 do 40 osóbo

Oceniając ogólnie przebieg Festynu-Spartakiady należy stwierdzić,, że 

tak pod względem sportowym jak i organizacyjnym była to impreza ze wszech- 

miar udana® za co wszystkim działaczom® zatrudnionym przy organizacji teg© 

święta spożywców należą się serdeczne słowa uznaniao

W części artystycznej wystąpił zespół estradowo-cyrkowy z Zakładów 

Wytwórczych Maszyn i Urządzeń Przemysłu Spożywczego z Żar® który dał 

przeszłe dwugodzinny programo

V/ godzinach wieczornych odbyła się w Domu Ludowym zabawa taneczna dla 

uczestników Festynu-Spartakiady, przybyłych wycieczek i mieszkańców miasta0

Na marginesie tej udanej imprezy trzeba jeszsze wspomnieć9 w formie 

przykładu dla innych województw® że organizowanie tego rodzaju świąt związ

kowo- sportowych jest Jaknajbardziej wskazane w niewielkich skupiskach ludz

ki cho

Doprowadza to do ©żywienia małych miast czy miasteczek a a drugiej 

strony zyskuje się dla sprawy wielu nowych aktywistów i liczne rzesze zwo

lenników sportu i wychowania fizycznęgoo

A przecież jest to główny cel takich impreza
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FESTYN-SPARTAKIADA WOJZWJZM-. PANSTWCTO7 W SARDOLHERZU

W Sandomierzu odbyła się 25 czerwca Wojewódzka Spartakiada, zorganizo

wana staraniem Zarządu Okręgowego ZZPPiS© Wzbudziła ona v/ Federacji duże 

zainteresowanie3 gdyż była to pierwsza tego rodzaju impreza w kraju przepro

wadzona przez Związek Zawodowy Pracowników Państwowych i Społecznych-, w ra

mach naszej Federacji©

Spartakiada udała, się w pełnio Jej organizatorowi, Zarządowi Okręgowemu, 

należą się słowa podzięki i uznania9 tym większe?, że wypadało mu działań bez 

niezbędnego doświadczenia©

Okazało się0 że wychowanie fizyczne i sport nie obce są praCOWBikoin rad 

narodowych, banków, PZU i innych instytucji, zrzeszonych w Związki Zawodowym 

Pracowników Państwowych i Społecznych©

Wiele emocji zgromadzonej na boisku publiczności-, przyniosły rozgrywki 

finałowe zespołów męskich Matkówki, reprezentacji Powiatowej Pady r&rodowej 

w Radomiu i jej odpowiednika w Sandomierzu- Po zaciętej walce przyniosły one 

zwycięstwo stosunkiem 3?2 Sandomierzowio W rozgrywkach uczestniczył® 10 zes

połów0

Również ciekawe były zawody w trójboju lekkoatletycznym© W rozgrywkach 

wzięł® udział 38 zawodników, w zawodach strzeleckich - 16, w zawodach kolar

skich - 40o Przeważali w nich pracownicy gromadzkich rad nar®d©Wycho

W zawodach pływackich i kajakowych brały udział reprezentacje Sandomie

rza, Zawichostu /pracownicy instytucji bankowych i rad narodowych/© Ogółem 

w spartakiadzie uczestniczyło 3 500 związkowców przybyłych z całego woje

wództw®^ Spartakiadę połączono z obchodem Dni: Morza© Włączyły się do niej 

organizacje LPŻ0 których pracownicy należą do Związku Zawodowego Pracowników 

Państwowych i Społecznych© Organizacja LPŻ przygotowała wiele atrakcji, min© 

publiczność mogła podziwiać akrobacje wykonane przez LPŻ-towców na samolo

tach aeroklubu kieleckiego oraz przyglądać się zrzutom skoczków spadochro

nowych do Wisły© Spartakiadę uświetniły występy zespołów artystycznych WRN 

w Kielcach, PRN w Sandomierzu i Domu Kultury w Starachowicach o

Tak więc3 jeszcze jedn® miasto - dzięki organizacji związkowej - prze

żył® niezapomniany dzień, napełniony radością, emocją i przeżyciami©

Życzyny wszystkim zarządom okręgowym państwowców, aby ich przewodniczący, 

tak jak tow© Barszczewski w Kielcach, i ich sekretarze, jak tow© Bełdowski - 

zainteresowali się sprawami kultury fizycznej i odnieśli jeszcze w roku bieżą

cym podobne sukcesy©
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FESTYN - SPARTAKIADA PRACCWNIKOW HANDLU

I SPÓŁDZIELCZOŚCI W BUSKU -> ZDROJU

Busko - Zdrój było w dniach 112 lipce, terenem wojewódzkiego święta 

kulturalno - sportowego handlowców i spółdzielców' woja kieleckiego» dorocz

nego Festynu - Spartakiady® Zostato ono zorganizowane ponadto w ramach obcho

dów Mllleniu® i Międzynarodowego Dnia Spółdzielczości0

W pierwszym dniu uroczystości odbyły się? pochód młodzieży przez miasto 

oraz ognisko dla mieszkańców Buska z udziałem zespołów artystycznych®

W niedzielę 2 lipca nastąpiło otwarcie festynu przy licznym udziale 

miejscowej ludności i przybyłych spółdzielców z Kielc» Pińczowa» Starachowic 

Radomia i Ostrowca oraz innych miejscowości województwa®

Otwarcia dokonali: Przewodniczący Żarz ®Okr0Zw®Zaw® Prac® Handlu i Spół

dzielczości» toWo Wacław Świt i Sekretarz Komitetu Powiatowego PZPR tow® 

Jan Zająco

Z kolei» w muszli parku zdrojowego odbyły się występy zespołów artys» 

tycznych i zgaduj zgadula o tematyce» połączonej z uroczystością®

Jeśli idzie o stronę sportową» to w ramach spartakiady startowało 

ponad 500 osób®

W wieloboju lekkoatletycznym zwycig.żył Wdowski z Pionek przed Hejdą 

z Radomia i WojCiechowskim z Buska» oraz wśród kobiet JWładno przed Soko

łowską i Czajkowską®

W siatkówce męskiej najlepszym okazał się zespół PSS z Kielc a w ko

biecej zespół PSS z Buskao

W raidzie motorowym tryumfował Podlasiak z Włos zezowy przed Andruszkie

wiczem z Buska i Jagniątkowskim - Kielce®

Według oceny miej scowych czynników» imprezę należy uznać za bardzo 

udaną tak pod względem frekwencji jak i organizacji®

W WOJEWÓDZTWIE WARSZAWSKIM BgDZIE IEPIEJ

Województwo Warszawskie było do niedawna jednym z najbardziej zanied

banych» jeśli idzie o organizowanie i rozwój ognisk krzewienia kultury 

fizycznej 0
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Cyfra 4-ch ognisk w najbliższym promieniu Warszawy» pod bokiem central

nych władz związkowych i federacyjnych była bardzo żenująca» tymbardziej»źe 

województwa warszawskie nie jest ubogie w zakłady pracy trzech naszych opie

kuńczych związków®

Stan posiadania ognisk związkowych w stosunku do innydi województw wyno

siły jak 1;4 lub ls5® to też taki stan rzeczy niepokoił Federację® Czyniła 

ona i wojewódzkie instancje opiekuńczych związków zawodowych długotrwałe wy

siłki i starania w kierunku poprawy takiej niepożądanej sytuacji® Początkowo 

nie dawało to wyraźnych rezultatów» dopiero zaangażowanie dla terenu woje

wództwa specjalnego instruktora ognisk posunęło sprawę naprzód®

Okazuje się» że tylko tezpośrednie zetknięcie się z ludźmi w terenie i 

przedstawienie im korzyści płynących z ujęcia w zorganizowane rasy życia 

sportowego» turystyki i gddziwego wypoć synku po pracy - może dać efekt»

Można wnioskować na podstawie posiadanych meldunków i informacji» że 

w najbliższym czasie sytuacja ulegnie radykalnej poprawie i że niebawem wo

jewództwo warszawskie zacznie z powodzeniem rywalizować z innymi» nietylko . > 

co do ilości ognisk ale i pracy w zespołach ćwiczebnych»

Na terenie zakładów pracy» podległych po linii związkowej Zarządowi 

Okręgowemu Zw®Zaw®Pracowników Handlu i Spółdzielczości powstaną już wkrót

ce 3 ogniskas w Spółdzielni Ogrodniczej w Błoniu» w MHD w Pruszkowie i przy 

Tarczyńskiej Fabryce Wag w Tarczynie» W istniejących już „de nomine* 4~ch 

« przy faktycznie działających jednym ognisku» dąży się do ożywienia pracy 

w oparciu ® nowe formy działania.

W przemyśle spożywczym na dobrej drodze znajduje się organizacja 5-ciu 

ognisk®

Z działaczami Zakładów Mięsnych w Pjocku» Przetwórstwa w Szymanowie» 

Przemysłu Drożdżowego w Józefowie koło Błonia i Mazowieckiej Wytwórni Win 

w Warce przeprowadzono wyczerpujące i wiążące rozmowy» które niewątpliwie 

doprowadzą do powstania nowych ognisk.

Stosunkowo słabiej przedstawia się sytuacja na terenie instytucji»będą

cych w gestii ZWaZaw®Prac®Państwowych i Społecznych» lecz wydaje się» że 

cierpliwa i umiejętna praca agitacyjne-wyjaśniająca obali vzkrotcc nur nie

ufności i obojętności®

Czy pomimo formalnego braku większej liczby ognisk» nic się nic dzieje 

na terenie województwa w zakresie wf i sportu?

Tak nie jest» Przy pomocy związków zawodowych zorganizowaliśmy 3 środo

wiskowe festyny - spartakiady w Gostyninie» Brwinowie i Pułtusku, w lipcu
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odbędzie się wojewódzka spartakiada handlu i spółdzielczości w Siedlcach a 

w sierpniu - prawdopodobnie w Rembertowie - festyn spartakiada spożywców,

Jeśli początkowy rozpęd nie okaże się przysłowiowym słomianym ogniem® 

a nie ma przesłanek9 ażeby tak mniemać® to należy się liczyć® że niebawem 

województwo warszawskie wyjdzie z roli kopciuszka i stanie się pełnoprawnym 

partnerem w naszej rodzinie związkowych ognisko

JUBILEUSZ ara REGATY KoW® „ WISŁA "

W końcu kwietnia jeden z najstarszych warszawskich klubów wioślarskich

- „Wisła* obchodził piękny jubileusz 40-lecia istnienia.

Klub ten położył wielkie zasługi na polu sportowego wychowania młodzie

ży i umożliwienia szerokim rzeszom pracującej i uczącej się ludności stolicy- 

dostępu do 'Wisły o Wychował też wielu doskonałych zawodników® takich choćby 

jak Iwonę Jezierską- wielokrotną mistrzynię i reprezentantkę Polski® Danutę 

Gocławską - Siemianowską - dwukrotną mistrzynię Polski® w kategorii junio

rów - Grażynę Muszyńską - Skalską® a wśród mężczyzn najlepszą krajową dwójkę 

podwójną Falkowski - StefańskU

Z okazji tego niecodziennego święta klubowego rozegrano jubileuszowe 

regaty na Wiśle z udziałem załóg z Warszawy® Grudziądza® Kruszwicy® Płocka 

i KaliszUg które jednocześnie stały się inauguracją sezonu wioślarskiego 

stolicyo

Regaty zakończyły się dużym sukcesem gospodarzy® gdyż drużynowo „Wisła** 

zajęła I miejsce® a w biegu ósemek w kategorii juniorów o nagrodę przechodnią 

redakcji tygodnika „Sportowiec” - w pięknym stylu tryumfowała załoga klubu®

A oto wyniki w punktacji zespołowej;

1® KW „Wisła” - 62 pkt®

20 KW „Budowlani" Płock - 45 "

3® AZS Warszawa - 43 "

4® KTW Kalisz - 30 ”

5® „Olimpia” Grudziądz - 25 ”

6o RKS „Skra” Warszawa - 20 "

7® KS „Gopło" Kruszwica - 18 "

8® SKS „Warszawianka" - 3 "

Jeszcze raz składamy dostojnemu jubilatowi serdeczne życzenia dalszego® 

pomyślnego rozwoju i przodownictwa w polskim wioślarstwie oraz wychowania 

godnych reprezentantów nietylko klubu ale i Polskie.
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RAZ JESZCZE O OGNISKU „MŁYNARZ" I CENNEJ INICJATYWIE

JEGO DZIAŁACZY

Wśród sporej rodziny naszych ognisk krzewienia kultury fizycznej - a 

mamy ich w tej chwili 240 - jest wiele takich® które szczycą się pokaźnym 

dorobkiem o Do jednych z przodujących zaliczyć trzeba ognisko „Młynarzwo Dzia

ła on© przy Wojewódzkim Zjednoczeniu Przemysłu Zbożowo-Młynarskiego „PZZ” 

w Olsztynie3 0 „Młynarzu% jego pracy i działalności już pisaliśmya Nie bę

dziemy <9 tej sprawy powracaćo Pragniemy jedynie na przykładzie „Młynarza" 

pokazać innym ogniskom^ ile może zdziałać inicjatywa0 zapał i ofiarna praca 

działaczy pokroju towo Sobolewskiego», przewodniczącego „MłynarzaMo

Członkowie zarządu ogniska rzucili myśl zorganizowania wojewódzkiej 

Spartakiady Przemysłu Zbożowo-Młyńskiegoo Pomysł zyskał poparcie Wojewódz

kiego Zjednoczenia Przemysłu Zbożowo-Młyńskiegoo Z wydatną pomocą organiza

cyjną pospieszyła wojewódzka, komisja „Sparty"0 I oto projekt zamienił się 

w rzeczywistość.® w pierwszą Wojewódzką Spartakiadę Przemysłu Zbożowo-Młyńs- 

kiego w Olsztyńskiemo

Program imprez sportowych był bardzo bogatyQ Złożyły się nań; bieg 

przełajowy na 500 m dl* kobiet® biegi przełajowe mężczyzn na 800 i 1200 met

rów», skok w dal kobiet i mężczyzn® pchnięcie kulą3 regaty kajakowe0 zawody 

strzeleckie® wędkarstwa i szachy0 Jak więc widać program bogaty i urozmai- 

conyo

Największym wzięciom cieszyły się zawody strzeleckie0 w których ucze

stniczył© 39 strzelców□ Ale i inne konkurencje nie wiele im ustępowałyo 

Działacze ogniska przy okazji spartakiady połączyli przyjemne z pożytecz

nych Korzystając z okazji Spartakiady3 przeegzaminowano 56 osób w pływa

niu i wydano im karty pływackie0

\1 klasyfikacji zespołowej zwycięstwo stało się udziałem przedstawicie

li Zakładów w Szczytnie® a tuż za nimi /tylko o 2 punkty mniej/ uplasowały 

się Zakłady Młynarskie z Białej Piskiejo

I znów zapał i energia działaczy spowodowały®te Bakcylem sportu zarażono 

gromadę ludzi® obojętnych dotąd na sprawy kultury fizycznej® przekonano ich 

ile radości i pożytku może dać uprawianie sportuo

Z pewnością pozyskano także nowy zastęp entuzjastów i miłośników kul

tury fizycznej® a o to głównie chodzi w pracy naszych ognisko
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NASZA FEDERACJA ORGANIZATOREM ZCRUPOWAN SZKOLENIOWYCH

I MISTRZOSTW ZWIĄZKÓW ZAWODOWYCH
owt<~tó tBtaruwołSB^scinawŁiiau oaww»*vzn<43^ia»L«Miisa;«siarLaacjcsn tssmaneswRxDaiftssaiiaiswsrtoaur

Każdy sezon wiosenno-letni w działalności każdej prawie organizacji 

sportowej cechuje specjalnie intensywna działalność w zakresie realizacji 

imprez sportowycho

W tya roku na naszą Federację® oprócz zadali wynikających z realizacji 

własnych zaplanowanych mistrzostw i zgrupowali® spadło dodatkowe zadanie 

organizowania szeregu imprez® zleconych nam. przez Zespół KF CRZZo

Choć obowiązki z tego tytułu są większe® lecz zaufanie® okazane nam 

przez Zespół KF CRZZ® do naszej sprężystości organizacyjnej® cieszy i deje 

pełnię zadowolenia o

Jest to, zaufania udzielone nie tylko aparatowi etatowemu® ale rżwnież 

naszemu aktywowi społecznemu® który już w wielu wypadkach dał się poznać 

z jak najlepszej stronyo

A ot© kalendarz zgrupowań i mistrzostw® które przeprowadziliśmy lub 

przeprowadzimy na zlecenie Zespołu KF CRZZo

Zgrupowania

lo

2o

Ugrupowanie juniorów w

w««

4o
5o

6o

łt

V/

szermierce w Wałczu 28O6O - ll07o 

loatlo “ 4o - 24o7o

boksie w Cetnicwie 6O - 26o7o 

wioślarstwie w Kruszwicy 14-28«, 7 o 

koszykówce w Wałczu 

kajakarstwie ”

*«

12-29-Bo

2-16.8

Mistrzostw©

liistrzostwa

CRZZ w wioślarstwie w Kruszwicy 15 - 16 c 7 o

3 o w

H

n

1t

H

w

W

w

w

W

W

Jak z powyższej tabeli widać®, postawiono przed mmi jako organizato-

rami tych imprez® zadania duże® które zostaną wykonane ku zadowoleniu 

zleceniodawcówo
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K O K U H I K A 2 Y

Dotyczy spraw finansowych

"s dniu 1 lipca 1961 r, l«dz. F/2972/61 przesłaliśmy do wszystkich klu

bów Federacji Sportowej MSpsrtaw wytyczne w sprawie sporządzania i składania 

sprawozdań finansowych za I półrocze 1961 r. Przypominamy, że wszystkie kluby 

obowiązane są d$ sporządzenia sprawozdania finansowego według wzorów sprawoz

dawczych od Nr 1 do Nr 7«

Szczegółowy wykaz druków sprawozdawczych oraz sposób ich wypełniania zo

stał omówiony w wytycznych. Prosimy zapoznać się również z wskazówkami w spra

wie sprawozdawczości, zawartymi w ,branżowym Planie Kont dla Klubów i Jednos

tek Sportowych* strona. 85«

Cdyby kluby miały jakieś wątpliwości co do sposobu wypełnienia druków 

sprawozdawczych, prosimy @ informowanie się i wyjaśnianie bezpośrednio w Wo

jewódzkich Komitetach Kultury Fizycznej i Turystyki albo telefonicznie w 

księgowości Federacji /tel» 69-411 wewn« 118/.

Termin składania sprawozdali został wyznaczony na dzień 25 lipca b.r.Klu

by sportowe proszone są o dotrzymanie terminu, gdyż od tego uzależnione jest 

terminowe złożenie zbiorczego sprawozdania naszym władzom nadrzędnym.

Terminowe złożenie sprawozdania rzutuje na dalsze finansowanie naszej 

działalności a tym samym na przekazywanie dotacji we właściwej wysokości klu

bom sportowym.

Jeszcze raz prosimy Towarzyszy Prezesów klubów o dopilnowanie termino

wego przesłania sprawozdania finansowego.

Dotyczy składek członkowskich

Przypomina się klubom sportowym - członkom Federacji o obowiązku odpro

wadzenia do Federacji składki członkowskiej w relacji 1 zł od każdego człon

ka klubu lub nadesłania pisemnej zgody na potrącenie składki z należnej klu

bowi reszty dotacji na rok 1961«

Dotyczy deklaracji i legit?7macji dla członków ognisk
Zawiadamiaj? zarządy ognisk^iżffiogą on® zaopatrywać .się nieodpłat- 

ni®'w deklaracje i legitymaoj® ^członkowskie ®a pośrednictwem wojewódź*- 
kieh.'komisji. „Sparta"^ .u-u., ■■ ■■ 'k. z--

OOtycży flag. Łóemblema.tów.:.. . .. . . .. . - ... _ ....

Zarząd federacji zawiadamia, że może zaopatrzyć odpłatnie kluby sper- 
tcw® i ogniska krzewienia kultury fizycznej we flagi i emblematy federa
cji oraz plastikowe proporczyki do wtocykli«Zapotrzebowania nalećy zgła- 

esaó listownie' 



bądź bezpośrednio na adres Federacji - Warszawaa Nowy Zjazd 1 określając 

v/ nich sposób zapłaty® lub też za pośrednictwem Wojewódzkich Komisji Fs 3® 

„Sparta”®

Dla informacji podajemy przybliżone cenys

flagi około 350 zł

emblematy łł 6 •?

proporczyki łł 30 ł*

Podane ceny mogą ulec niewielkim odchyleniom®

Dotyczy informacji sportowych

Zarząd Federacji® pragnąc uaktualnić dane o ilości zespołów poszcze

gólnych dyscyplin we wszystkich klasach rozgrywkowych® zwraca się do za- 

rządów klubowa sportowych z prośbą o stałe informowanie Federacji po za

kończonym cyklu rozgrywek o awansie zespołów do wyższych klas lub lo zdo

byciu przez zespoły lub zawodników tytułów mistrzów okręgowych®

Powyższe informacje niezbędne są Federacji dla celów statystycznych 

oraz ze względu na potrzebę ewentualnej dalszej dodatkowej pomocy finansowej®

PISMO OKÓLNE Nr 1

Przewodniczącego Głównego Komitetu Kultury Fizycznej i Turystyki

z dnia 11®IV®1961 r0

w sprawie częściowej zmiany trybu postępowania przy załatwianiu formalności 

paszportowych związanych z wyjazdami delegatów i ekip sportowych za granicę®

Z dniem 15 kwietnia 1961 r® Biuro Paszportów Ministerstwa Spraw Wew- 

nętrznych wprowadza nowe wzory paszportów® Zmiana ta pociąga za sobą szereg 

koniecznych do spełnienia formalności® a mianowicies

1® Y/arunkiem niezbędnym do uzyskania paszportu jest posiadanie dowodu oso

bistego® Obowiązek ton dotyczy osób® które ukończyły 16~ty rok życia® 

jak również osób wojskowych®

Młodzież do lat 16-tu natomiast winna posiadać ważną legitymację szkolną® 

Wszelkie legitymacje klubów sportowych nie będą honorowane®

Dział Paszportow$M’/izowy Państwowego Przedsiębiorstwa Imprez Sportowych 

upoważniony jest do wydawania paszportów jedynie po przedstawieniu wyżej 

wymienionych dokumentów®
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2» Przy wystawianiu paszportów zbiorowych zniesione zostały listy zbiorowe, 

stanowiące załącznik do paszportu»

Obecnie nazwiska- serie i numery posiadanych dowodów osobistych wpisywa

ne będą do paszportu kierownika ekipy, co uniemożliwia dokonywanie jakich

kolwiek zmian w składzie ostatecznym ekipy po jego zatwierdzeniu przez 

GKKF i T»

3® Posiadacze paszportów stałych /wielokrotnych/ ważnych na cały rek, w sto

sunku do którego wymagana była jednorazowa zgoda MON, Gwardii i MO, obej

mująca okres roczny - winni obecnie, dodatkowo uzyskiwać zgodę tych władz, 

na każdorazowy wyjazd za grańioę®

4» Wszystkie osoby posiadające paszporty stałe /wielokrotne/, których pierw

szy wyjazd nastąpi po dniu 1 maja 1961 ro - winny osobiście zgłosić się 

po odbiór paszportu, w Dziale Paszportowo-Wizowym Przedsiębiorstwa Imprez 

Sportowych, celem złożenia na paszporcie własnoręcznego podpisu® 

Ha wszystkie następne wyjazdy, paszporty stałe /wielokrotne/ mogą być 

wydane kierownikom ekip, bądź osobom upoważnionym przez organizacje spor

towe /zleceniodawcę/<..

5« Paszporty jednokrotne /zwykłe/ indywidualne i zbiorowe wydawane będą wy

łącznie kierownikowi ekipy, który winien osobiście zgłosić się po ich 

odbiór w Dziale Paszportowo-Wizowym Państwowego Przedsiębiorstwa Imprez 

Sportowych. Kierownik ekipy podejmujący paszporty winien składać pisemne 

zobowiązanie odnośnie dopilnowania złożenia własnoręcznych podpisów w 

paszportach indywidualnych przez członków ekipy®

Przy w$jazdach( indywidualnych odbiór paszportu powinien nastąpić w zasa

dzie osobiście, lub w wyjątkowych przypadkach, może być dokonywany przez 

osoby posiadające pisemne upoważnienie właściwej organizacji sportowej»

6» '.7 związku z wprowadzeniem nowych wzorów paszportów obowiązuje obecnie no

wy format fotografii o wymiarze 3,5 x 4#5 cm®

\'! związku ś przytoczonymi powyżej zmianami dotyczącymi trybu załatwiania 
spraw paszportowych,wpływającymi V/ decydującej mierze na realizację kontaktów 
międzynarodowych,zobowiązuje się kierownictwa organizacji sportowych do ścis
łego przestrzegania nowych przepisów oraz do podania powyższego do wiadomości 
podległych im jednostek terenowych»

w®z® Przewodniczący
Głównego Komitetu Kultury Fizycznej

i Turystyki

/-/ Jan Zajdel
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ADRESY

Zarząd Federacji podaje wykaz adresów» Zarządów Głównych i Okręgowych 

Związków Opiekuńczych i Wojewódzkich Komisji F3S0 w Sparta ”e

1° ZARZĄDY GŁÓWNE j

ZZPH i S - Warszawa9 Kniewskiogo 1

ZZPPS - Kopernika 36/40

ZZPP i Społo - Mazowiecka 6/3

IIo ZARZĄDY OKRĘGOWE

Miej scowośó Związek A d r e

Białystok ZZPH i S Curie Skłodowskiej 7
ZZPPS 11 H Y
ZZPP i Społo u wy

Bydgoszcz ZZPH i S Toruńska 30
ZZPPS Piotrowskiego 7/9
ZZPP i Społo Jagiellońska 3

Gdańsk ZZPH i S Świerczewskiego 36
ZZPPS Kalinowskiego 5
ZZPP i Społo ” 5

Katowice ZZPII i S Dąbrowskiego 23
ZZPPS ” 23
ZZPP i Społo ” 23

Kielce ZZPH i S Kościuszki 6
ZZK?S Radom» Tytoniowa 2
ZZPP i Społo Kościuszki 6

Koszalin ZZPH i S Zwycięstwa 137
ZZPPS 11

ZZPP i Społo Lampego 14

Kraków ZZPH i S Skarbowa 4
ZZPPS tł

ZZPP i Społo 11

Lublin ZZPH iS Okopowa 7
ZZPPS Okopowa 1
ZZPP i Społo Królewska 3
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Łódź ZZPII i S
ZZPP8
ZZPP i Społ»

.Traugutta 12
' 1 " 12
Kościuszki 83

Olsztyn ZZPH i S Partyzantów 1
ZZPPS ” 1
ZZPP i Społ» « 16

Opole ZZPII i S Reymonta 16
ZZPPS ” 16
ZZPP i Społ " 16

Poznań ZZPH i S Kantaka 5
ZZPPS Słowackiego 22
ZZPP i Społ» Libelta 24

Rzeszów ZZPH i S PI»Zwycięstwa 3
ZZPPS n n 2
ZZPP i Społo Okrzei 7

Szczecin ZZPH i 3 Małopolska 17
ZZPPS " 17
ZZPP i Społ» " 17

Wars zawa ZZPH i S Iłowy Zjazd 1
ZZPPS ” ” 1
ZZPP i Społ» Mazowiecka 6/6

Wrocław ZZPII i S Mazowiecka 17
ZZPPS tt
ZZPP i Społ» Rynek 9/11

Zielona Góra ZZPH i S Dąbrowskiego 41
'ZZPPS Niepodległości

ZZPP i Społ., Mariacka 2

III, WOJEWÓDZKIE KOMISJE F»S» „ SPARTA "

miejscowość adres instruktor

Białystok Curie Skłodowskiej 7 Jerzy Małyszko

Bydgoszcz Piotrowskiego 7/9 Włodzimierz Leśniewski

Gdańsk Kalinowskiego 5 Edmund Łącz

Katowice Dąbrowskiego 23 Ewald Tront

Kielce Kościuszki 6 Adam Bcrcłiólski
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Koszalin

Kraków

Lublin

Łódź

Olsztyn

Opole

Poznali
RZCSZÓW

Szczecin

Warszawa Mo

Warszawa Woj o

Wrocław

Zielona Góra

Zwycięstwa 137

Skarbowa 4

Okopowa 7

Traugutta 12

Partyzantów 1

Rejmonta 16

Słowackiego 22

Plac Zwycięstwa 3

Małopolska 17

Mowy Zjazd 1
„ u

Mazowiecka 17

Aleja Niepodległości
22

Edward Krauze

Janusz Cichalewski

Mirosław Janiak

Jerzy Welsyng

Zygmunt Falkowski

Mieczysław Bednarski

Kazimierz Grzybek

Józef Karaś

January Brzeziński

Tadeusz Skulski

Krzysztof Waszkiewicz

Chryzostom Szumkowski

Druk.Nr 2 WoZoCRZZ Zam,254/635 Nakład 700+35






